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Keskusta-alueen aluetoimikunta kokousmuistio 2/2025  

Aika: Keskiviikko 26.3.2025 klo 17.30–18.39 
Paikka: Kymenlaakson liitto, Kymenlaakso-sali, 3. krs., Hovioikeudenkatu 6, Kouvola 

 
Läsnä 
Varsinaiset jäsenet: 
  
Harri Turkulainen, puheenjohtaja  läsnä  
Sirpa Heikkinen, varapuheenjohtaja läsnä  
Sven Dubbelman    läsnä  
Elli Heino     poissa  
Lauri Hodju     läsnä  
Minna Ojibara    poissa  
Artur Tartu     poissa  
Juha Willman    poissa  
 
Varajäsenet:   
Vuokko Koiranen    poissa  
Marjo Seki     poissa  
Muut osallistujat   

 
Käsiteltävät asiat: 

1. Kokouksen avaus 

Päätös: Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.30. 

 
2. Läsnäolijoiden toteaminen 

 
Päätös: Todettiin läsnäolijat. 

 
3. Menneet tapahtumat 

• Porukkatalolla oli 12.2. yhteisötilatoimikunnan kokous, jossa oli läsnä 
Kipinän, Yhvin, Kymenlaakson Kylien ja aluetoimikunnan sekä 
kaupungin edustajat. 

• Porukkatalon asioita käsiteltiin uudelleen 3.3. palaverissa, jossa oli läsnä 
Porukkataloa käyttäviä yhdistyksiä, muutama vuokralainen, aluetoimikunta sekä 
kaupungin edustajat. Siellä päällimmäisenä aiheena oli talotoimikunnan 
kasaaminen yhteisötilan asioiden hoitamista varten. Läsnäolleista yhdistyksistä 
varautuneen myönnön antoi 3–4 kpl sekä Harri aluetoimikunnan nimissä. Uusi 
palaveri pidetään 7.4, jolloin mukana olisi toivottavasti lisää Porukkataloa 
säännöllisesti käyttäviä yhdistyksiä. 

Päätös: Merkittiin menneet tapahtumat tiedoksi. 

 
4. Hankeideat ja rahoituspäätökset 

Aluetoimikunnalle on tullut kaksi uutta hankehakemusta. 
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A. Renne Karppinen hakee avustusta vanhuksien viriketuokioiden toteuttamiseen 
palveluasumisen yksiköissä/vanhainkodeissa Kouvolan keskustan alueella. 
Toteutus olisi huhtikuussa viidessä (5) yksikössä laulu/tarinointi tuokio. Kukin 
tuokio olisi 1–2 tuntia kestävä. Haettava summa on 990 €. 

B. Kouvolan Latu ry hakee avustusta lapsiperheiden seikkailuretkeen Repoveden 
kansallispuistoon 10.5.2025 Kouvola päivänä. Kustannuksia syntyy linja-
autokuljetuksista, Orilammen laivan käytöstä, ohjelmanumerosta Repovedellä, 
lehti-ilmoituksesta ja nuotiotarjoiluista. Haettava summa on 3 050 €. 

 
Ehdotu
s: 

Aluetoimikunta keskustelee avustuksien myöntämisestä. 

Päätös: Aluetoimikunta päätti, että 
1. Renne Karppisen hankeavustus hylätään. Perusteluna 

on, että hankeavustuksia ei ole tarkoitettu suoranaisen 
ammattitoiminnan tukemiseen. 

2. Kouvolan Ladun hankeavustusta puolletaan. 
Hankehakemus siirretään hyvinvointipäällikön 
päätettäväksi. 

 
C. Kun aluetoimikunnilta tulee yli 1 000 € hakemuksia hyvinvointipäällikölle, niin 

hän jatkossa käyttää oman päätöksensä ennen päättämistä kaupungin 
lakimiehen kautta, jotta varmistetaan oikeellisuus jo etukäteen, jos hallituksessa 
nousee keskusteluja päätöksen tai asian oikeellisuudesta. 

 
Ehdotu
s: 

Merkitään asia 
tiedoksi. 

 
Päätös: 

Merkittiin tiedoksi. 

 
5. Suuri Lukukisa 2025 

• Kaakkois-Suomen MLL:n järjestämä Suuri Lukukisa päättyi helmikuun lopussa. 
Oppilasmäärään suhteutettuna paras lukijakoulu oli Pilkan toimipiste (902 p.). 
Viime vuoden voittaja Jokelan toimipiste oli kakkonen (848 p.) ja Sippolan koulu 
kolmas (684 p.). Paras keskusta-alueen koulu oli viime vuoden tapaan 
Mansikkamäen koulu (465 p.) ja sen kokonaissijoitus yhdeksäs. 

• Aluetoimikunnat ovat lupautuneet mukaan viime vuoden tapaan. 
• Keskusta-alueen aluetoimikunta keskusteli asiasta viimeksi 16.1. 

kokouksessa, mutta ei tehty varsinaisia päätöksiä. Palkinnot jaetaan Kouvola-
päivänä 10.5. Kouvolatalolla. 

 
Päätös: Annetaan Keskusta-alueen parhaalle koululle, Mansikkamäen koululle, 
500 euron lahjakortti Suomalaiseen kirjakauppaan. 

 
6. Kouvola-päivä 2025 

• Kouvola-päivää vietetään la 10.5.2025. Päätapahtumapaikka on 
Jaakonpuisto, jossa on ohjelmaa klo 10–14 välillä. 

• Tapahtumia on myös Kouvolatalolla (mm. kansalaisopiston kevätnäyttelyjä) ja 



3 

Kesksusta-alueen aluetoimikunta 2_2025 

 

muillakin alueilla. 
• Aluetoimikuntia pyydettiin aluksi järjestämään retki Repovedelle, mutta 

puheenjohtajat kieltäytyivät 3.2. kokouksessa ottamasta vastuuta sellaisesta. 
Jos joku seura tai yhdistys lähtee retkeä toteuttaman, niin aluetoimikunnat 
voivat mahdollisesti antaa tukea sellaisen järjestelykuluihin. 

• Kukin aluetoimikunta osallistuu Kouvola-päivän viettoon omilla suunnitelmillaan. 
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• Keskusta-alueen aluetoimikunta keskustelee osallistumisesta Kouvola-
päivän tapahtumien järjestelyihin. 

Päätös: Keskusta-alueen aluetoimikunta ei järjestä Kouvola-päivänä omaa 
tapahtumaa. 

 
7. Kouvolan ydinkeskustan elin- ja vetovoima 

• Keskustan elinvoima on heikentynyt merkittävästi Kouvolan ja Kuusankosken 
välimaastoon rakentuneen liiketilakeskittymän johdosta. Kouvolan 
ydinkeskustan kehitystyössä on nyt aloitettava pikainen pelastusoperaatio 
keskustan jäljelle jääneen elinvoiman suojelemiseksi ja uusien 
kehittämistoimien toteuttamiseksi nykyisen tilanteen parantamiseksi. 

• Keskusta-alueen aluetoimikuntaa on kysytty osallistumaan ydinkeskustan 
kehittämiseen kiinteistöyhtiöiden kanssa. 

Päätös: Keskusta-alueen aluetoimikunta voi osallistua keskusteluihin ydinkeskustan 
kehittämiseen kiinteistöyhtiöiden kanssa. 

 
8. Muraali Pohjolataloon 

• Keskusta-alueen aluetoimikunnan edellisen kauden puheenjohtaja Jari Horppu 
on laittanut ehdotuksen selvittää muraalin maalaamista Pohjolatalon seinään. 
Viime kaudella toimikunnan jäsen Mika Lammi kävi keskustelua Fingerporin 
piirtäjä Pertti Jarlan kanssa, Fingerpori- aiheisesta muraalista Pohjolatalon 
seinään. 

Päätös: Aluetoimikunta keskusteli ideasta ja piti sitä lähtökohtaisesti kiinnostavana. 
Koska asia on vielä ihan alkuasteella, niin asia siirretään seuraavan aluetoimikunnan 
käsiteltäväksi. 

 
9. Muut esille tulevat asiat 

• Kouvolan Kipinä ry:n toiminnanjohtaja Riina Pasi on irtisanoutunut 
tehtävästään 1.4.2025 lähtien. Kipinä on myös muuttamassa huhtikuussa 
pois Porukkatalolta. 

• Aluetoimikunnan toimintasäännön mahdollinen päivitys ja tulevaisuus oli 
keskustelussa kaupungin elinvoima- ja työllisyysjaostossa 11.2.2025. 
Elinvoima- ja työllisyysjaosto päätyi siihen, että he eivät halua muuttaa 
toimintasääntöä eivätkä toimintatapaa tulevaisuudessakaan. Homma jatkuu 
niin kuin ennenkin. Se mikä oli positiivista niin aluetoimikuntatyö nähtiin 
tärkeänä. Ja me voimme toimia niin kuin tähänkin asti. 

• Uuden aluetoimikunnan valintaprosessia aletaan kaupungintalolla 
valmistelemaan. 

 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 

 
10. Seuraava kokous 

Päätös: Seuraava kokous pidetään ke 28.5. klo 17.00 Sakura Sushissa Manskilla. 
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11. Kokouksen päättäminen 

 
Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.39. 
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Muistion kirjoitti, 
Harri Turkulainen 
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